
ladeck� zvest�
Spravodajca
miestnej 
samosprávy

Francúzske vyznamenanie
pre ladčanku

Program vianočných
sviatkov

Originálny Ladecký 
kalendár v predaji

Čítajte na strane  4 Čítajte na strane 7 Čítajte na strane 15

Pozývame vás na Silvestrovské stretnutie pri DK Ladce, 
ktoré bude i tento rok bez ohňostroja. Pre všetkých, ktorí 
prídu s nami privítať Nový rok 2025, bude pripravené varené 
víno, čaj a pohár šumivého vína na prípitok. 
Tradične budeme na videoprojekcii premietať fotografie a 
videá z kultúrnych podujatí z predchádzajúcich rokov. 
Začíname 31.12.2024 o 23:00 hod.

číslo 6, december 2024
XXXVI. ročník

Pokojné sviatky a šťastný nový rok všetkým!

Silvester 2024 - príďte sa stretnúť, objať, pripiť si :-)

 Milí spoluobčania,
žijeme v dobe, kedy hovoríme, že nie je na nič čas, každý sa niekam ponáhľa a snažíme sa všetko stihnúť a najradšej by sme predbehli čas. Teraz však nastáva obdobie v roku, kedy by sme 
mali spomaliť. Čakajú nás posledné dni roku 2024. Toto predvianočné obdobie je vždy príležitosťou na krátke ohliadnutie a tiež poďakovanie za odvedenú prácu. 
V prvom rade ďakujem všetkým občanom za doterajšiu vzájomnú spoluprácu, za vašu spätnú väzbu a konštruktívne podnety, ktoré nám pomáhajú neustále sa zlepšovať a pracovať na 
tom aby sa v Ladcoch žilo lepšie.
V obci sme v roku 2024 sme opäť čelili mnohým výzvam, samospráva naďalej bojovala z nedostatkom finančných prostriedkov. Mnohé obce na Slovensku mali a majú doslova 
existenčné problémy. Naša obec našťastie nie je na tom tak zle, aby sme nemohli v rámci svojich možností budovať, rekonštruovať, či zveľaďovať majetok obce. V roku 2024, ktorý sa o 
nedlho končí sa nám podarilo napríklad dokončiť posledné dve etapy výmeny verejného osvetlenia, čo výrazne zlepšilo svetelný komfort a bezpečnosť v obci. Zároveň sa aj znížila 

spotreba elektrickej energie.  Podarilo sa nám zrekonštruovať časť Záhradnej ulice v lokalite pri bytovom dome 138. Pri 
rekonštrukcií cesty pribudli aj nové parkovacie miesta a verejná zeleň, ktorá skrášľuje aj okolie bytoviek. Okrem rôznych 
stavebných aktivít v obci, sme obnovili priestory malej sály Domu kultúry a jej priľahlých priestorov, ktoré budú slúžiť 
občanom ako miesto pre konanie menších svadieb, či rodinných osláv. V Ladcoch to v priebehu roka žilo aj bohatým 
kultúrnym a spoločenským životom. Kvalitné divadlá pre všetky generácie, koncerty, rôzne súťaže či známa talk šou 
Petra Marcina napĺňali kultúrny dom a jeho okolie. V Ladeckom kaštieli zároveň prebiehali výstavy známych umelcov, 
vernisáže, alebo koncerty vážnej hudby  v kostole sv. Valentína. Na hore Butkov sa v priebehu roka konali púte, 
benefičné koncerty na podporu misijných diel ale aj známe podujatie Hudba bez bariér. Veľké poďakovanie patrí 
vedeniu cementárne za podporu a spoluprácu, ale aj všetkým zamestnancom obecného úradu, ktorí svojou prácou 
zabezpečovali každodenný chod obce v rámci administratívnej činnosti, ale aj na verejných priestranstvách, či na 
zbernom dvore.
Pokúsme sa v nastávajúcich dňoch a chvíľach čakania na najkrajšie obdobie, obdobie Vianočných sviatkov, trocha spomaliť, 
venovať sa viac svojim blízkym a priateľom. Užívajme si chvíle adventného obdobia podľa možnosti v zdraví a šťastí. Prajem 
vám všetkým úprimne krásne a pokojné prežitie vianočných sviatkov a do roku 2025 predovšetkým zdravie, osobné aj 
pracovné úspechy a hlavne spokojnosť.                                                                                                Dominik Koštialik, starosta obce



Obecné zastupiteľstvo

Novembrové zasadnutie - vyradili garáže, pridelili byt i financie súkromnej ZUŠ

Decembrové zasadnutie - rozpočet na rok 2025 je schválený

Novembrové  zasadanie zastupiteľstva bolo 20.11.2024. 
Návrh rozpočtu obce Ladce na rok 2025
Ing. Alena Černotová, ekonómka obce informovala poslancov o 
Návrhu rozpočtu obce Ladce na rok 2025. Návrh rozpočtu bol 
poslancom zaslaný elektronicky, bude zverejnený zákonom 
stanovenej lehote na úradných tabuliach a webovej stránke obce 
Ladce na pripomienkovanie.
Schválenie Dodatku č.1 k Zmluve o poskytnutí finančných 
prostriedkov na mzdy a prevádzku škôl a školských 
zariadení 
Starosta obce predložil poslancom na schválenie Dodatok č.1 k 
Zmluve o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku 
škôl a školských zariadení. V Dodatku bude upravená výška 
finančných prostriedkov pre Súkromnú ZUŠ Ladce.
Obec Ladce schválila finančné prostriedky na rok 2024 pre 
Súkromnú ZUŠ Ladce  pre 275 žiakov v skupinovej forme 
vyučovanie v celkovej výške 139 708,80 €, kedy predpokladaná 
hodnota jednotkového koeficientu na jedného prepočítaného 
žiaka bola predbežne určená vo výške 105,84 €.Na základe 
zverejnenej aktuálnej výšky jednotkového koeficientu 103,86 € v 
zmysle východiskových štatistických údajov a podielu obcí na 
výnose DPFO pre rok 2024 v septembri 2024 na webovom sídle MF 
SR, Obec Ladce upravuje finančné prostriedky na rok 2024 pre 
Súkromnú ZUŠ, Vážska ulica 399/5, Ladce pre 275 žiakov v 
skupinovej forme vyučovania na sumu vo výške 137 095,20 €. 
Poslanci uznesenie schválili jednohlasne.
Schválenie pridelenia nájomného bytu
Nájomca bytu č.13 v bytovom dome na ulici Ľudovíta Štúra 598/30, 
Ladce p. Michal Laskovič podal dňa 02.10.2024 výpoveď nájomnej 
zmluvy dohodou s výpovednou lehotou 2 mesiace, t.j. ku dňu 
31.12.2024

Decembrové  zasadanie zastupiteľstva bolo 
11.12.2024.

Stanovisko Hlavnej kontrolórky obce Ladce k 
návrhu rozpočtu na rok 2025
Ing. Mgr. Monika Prekopová, Hlavná kontrolórka 
obce Ladce predložila poslancom stanovisko k 
návrhu rozpočtu na rok 2025 s výhľadom na roky 
2026-2027 podľa § 18f ods. 1 písm. c) zákona 
č.369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov. 
Odporučila obecnému zastupiteľstvu návrh 
rozpočtu obce Ladce na rok 2025 schváliť a návrh 
rozpočtu obce Ladce na roky 2026-2027 zobrať 
na vedomie. 

Schválenie rozpočtu na rok 2025
Ing. Alena Černotová, ekonómka obce predložila 
poslancom návrh rozpočtu obce Ladce na rok 
2025 a výhľadovo na roky 2026-2027. Návrh 
rozpočtu bol v zákonom stanovenej lehote 
zverejnený na úradných tabuliach obce a 
internetovej stránke obce Ladce.
Uznesenie č. 78/2024
Obecné zastupiteľstvo obce Ladce 

1. schvaľuje rozpočet obce  2025 v členení
a) bežný rozpočet 
- bežné príjmy  3 139 886 €
- bežné výdavky                    3 139 886 €

b) kapitálový rozpočet
- kapitálové príjmy    197 216 €  
- kapitálové výdaje    457 476 €
                                                          - 260 260 €
c) finančné operácie

Uvedený uvoľnený trojizbový byt č.13 sa podľa aktuálneho 
poradovníka žiadostí a požiadaviek žiadateľov ponúkol na prenájom 
žiadateľovi pánovi Martinovi Podstránskemu, ktorý túto ponuku 
prijal. Sociálno-bytová a zdravotná komisia súhlasí s uzatvorením 
nájomnej zmluvy s pánom Martinom Podstránskym na dobu 3 rokov.
Poslanci uznesenie schválili jednohlasne.
Návrh na vyradenie dlhodobého hmotného investičného 
majetku – garáže
Starosta obce predložil poslancom návrh na vyradenie dlhodobého 
hmotného investičného majetku – garáže.
Obec evidovala garáže v majetku jednotlivo ako tri rôzne stavby. Po 
zhotovení strechy sa tieto spojili v jeden celok, vznikla samostatná 
stavba troch garáží. Z toho dôvodu navrhujem vyradiť z evidencie 
majetku a účtovníctva jednotlivé garáže v zostatkovej cene spolu 2 
775,69 € a zaradiť novú stavbu v obstarávacej cene 7 804,13 € 
vypočítanej zo súčtu zostatkovej ceny garáží navýšenú o cenu strechy 
vo výške 5 028,44 €.
Poslanci uznesenie schválili jednohlasne.
Schválenie žiadosti a spolufinancovania projektu – 
Modernizácia chodníkov v obci Ladce
Starosta obce informoval poslancov ohľadom predloženého bodu 
rokovania.
Dňa 24.4.2024 vyhlásilo Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR výzvu na odstraňovanie kľúčových úzkych miest 
na cestnej infraštruktúre, zlepšenie regionálnej mobility a 
modernizácia miestnych komunikácií.
Obec Ladce má vypracovaný projektový zámer k tejto výzve s názvom 
„Modernizácia chodníkov v obci Ladce“, ktorý bol schválený Radou 
partnerstva dňa 10.7.2024 vo výške 214 363,930 €. Výška 
spolufinancovania projektu zo strany obce je min. 8%.
K výzve je potrebné obecným zastupiteľstvom schváliť predloženie 

- príjmové finančné operácie 310 220 €
- výdavkové finančné operácie   49 960 €
                                                                        + 260 260 €

2. berie na vedomie rozpočet na roky 2026 a 
2027

Schválenie úpravy rozpočtu č.6 obce Ladce na 
rok 2024
Ing. Alena Černotová, ekonómka obce predložila 
poslancom na schválenie úpravu rozpočtu č. 6 na 
rok 2024. Poslanci úpravu rozpočtu prerokovali a 
navrhli schváliť.
Predložený materiál tvorí prílohu zápisnice.

Schválenie Zmluvy o poskytnutí finančných 
prostriedkov na mzdy a prevádzku škôl a 
školských zariadení
Na základe platnej právnej úpravy sú orgány 
územnej samosprávy povinné zabezpečiť 
financovanie originálnych školských kompetencií 
– základných umeleckých škôl, jazykových škôl, 
materských škôl a školských zariadení vo svojej 
územnej pôsobnosti. Do rozpočtov orgánov 
územnej samosprávy na tento účel plynie výnos z 
dane z príjmov v súlade so zákonom č. 564/2004 Z. 
z. o rozpočtovom určení výnosu dane z príjmov 
územnej samospráve a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov.
Obec preto musí zabezpečiť financovanie 
základných umeleckých škôl, jazykových škôl, 
materských škôl a školských zariadení v územnej 
pôsobnosti obce,  v zriaďovateľskej pôsobnosti 
cirkví, fyzických a právnických osôb na základe 
Zmluvy  o    poskytnutí finančných prostriedkov na 
mzdy a prevádzku škôl a školských zariadení.

žiadosti o nenávratný finančný príspevok a zabezpečenie 
spolufinancovania, čo predstavuje sumu max. 17 149,11 €. 
Poslanci uznesenie schválili jednohlasne.

Pripomienky a návrhy

Starosta obce informoval poslancov o činnostiach a plánovaných 
prácach v obci :
·do konca roka 2024 ukončenie rekonštrukcie priestorov malej sály
·vyjadrenie Štátnej školskej inšpekcie, ktorá prebiehala v materskej 
škole. Voči zriaďovateľovi boli pripomienky k stavu vnútorných a 
vonkajších priestorov MŠ, oplotenia a opravy chodníkov a schodov. 
Uvedené nedostatky budeme riešiť v najbližšom období. 
·betónovanie plochy na zbernom dvore
·výzva na dotáciu z Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR, 
vybudovanie detského ihriska v areáli Materskej školy
·pozvanie na kultúrne akcie, Mikuláš, Vianočné trhy poriadané ZŠ 
Ladce, starostovská kapustnica
Ing. Bohuslava Drozdová, poslankyňa sa spýtala na umiestnenie 
basketbalového koša.
Starosta obce odpovedal, že za KD Ladce sú pozemky určené na 
športoviská, kde by sa umiestnil aj basketbalový kôš.
Milan Fábik, poslanec, sa informoval o vianočnom osvetlení a 
umiestnení vianočných stromčekov.
Starosta obce odpovedal, že nové vianočné výzdoby sú v Horných 
Ladcoch a v budúcnosti sa bude pokračovať aj na iných miestach v 
obci. Vianočné stromčeky sú nachystané na umiestnenie v 
Tunežiciach aj v Ladcoch.
Iveta Laskovičová, poslankyňa, poďakovala za úpravu cesty na 
Bottovej ulici v Tunežiciach. 

Obec Ladce je povinná na základe týchto 
legislatívnych zmien poskytnúť Súkromnej 
základnej umeleckej škole, Vážska ulica 399/5, 
Ladce finančné prostriedky na rok 2025 pre 325 
žiakov v skupinovej forme vyučovania v celkovej 
výške  153 894 €.
Financovanie zabezpečuje obec z výnosu dane z 
príjmov, ktorý plynie do rozpočtu obce. Rozpočet 
na aktuálny rok jednotlivých školských zariadení sa 
určí podľa počtu žiakov k 15.09. predchádzajúceho 
kalendárneho roka, a to na základe stanoveného 
jednotkového koeficientu MF SR na príslušný 
k a l e n d á r n y  r o k  v y n á s o b e n é h o  p e v n ý m 
koeficientom pre konkrétne školské zariadenie 
podľa Nariadenia vlády č. 668/2004.
Jednotkový koeficient na jedného prepočítaného 
žiaka na rok 2025 bol predbežne určený vo výške 
98,65 € 

Pripomienky a návrhy
Starosta obce predložil poslancom architekto-
nickú štúdiu oplotenia cintorína v Ladcoch, 
podľa ktorej by sa mala vytvoriť projektová 
dokumentácia na realizáciu a verejné obstarávanie 
pre dodávateľa. Ďalej informoval o rekonštrukcií 
modlitebne a domu smútku v Tunežiciach.
Milan Fábik, poslanec, žiada umiestniť osvetlenie 
v lokalite pod nadjazdom v Tunežiciach.
Mgr. Bronislava Majtánová, riaditeľka ZŠ Ladce a 
Alena Hudáková, riaditeľka MŠ Ladce, poďakovali 
starostovi obce, poslancom za podporu a pomoc 
za celý rok a zaželali príjemné prežitie vianočných 
sviatkov. 
Starosta obce na záver poďakoval poslancom za 
spoluprácu pri riadení obce a zaželal šťastné a 
pokojné vianočné sviatky.
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Život v obci - kaštieľ

Dňa 8.11.2024 bola  v Kaštieli Ladce otvorená výstava umelca 
Miloša Raca. Vernisáž uviedla kurátorka výstavy Zuzana 
Žbodáková.
Maliar a sochár Miloš Rác žije a tvorí v Považskej Bystrici. Jeho  
vystavené obrazy sú abstraktné a nádherne farebné a jeho 
tvorba je dôkazom, že človek sa nemá báť snívať.  Dielo Miloša 
Ráca obdivovali už ľudia vo viacerých krajinách. 
Výstava potrvá do 31. decembra 2024.  
Všetci ste srdečne vítaní.
                                         Text: Silvia Da Col Heisar , foto: Jozef Heisar

V sobotu podvečer 7.12.2024 vítal  prichádzajúcich hostí v Ladcoch 

vianočný stromček a vysvietený kaštieľ.
Kapela La Stella  spievala krásne vianočné melódie.  
Keď zazneli známe koledy, k spevákom sa  pridali aj prítomní hostia. 

Sprievodné slovo počas koncertu mala pani Alena Poláková. Hostia si 

užívali príjemnú predvianočnú atmosféru. 
Na záver koncertu odmenili kapelu veľkým potleskom. Ľudia odchádzali 

s úsmevom a dobrou náladou.
Pre všetkých bolo pripravené malé pohostenie a skvelý punč. 
                                         Text: Silvia Da Col Heisar , foto: Jozef Heisar

Výstava Miloša Ráca

Melódie a koledy Vianoc

Činnosť ZO SZZP v Ladcoch v roku 2024
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Mesiace október a november sú mesiace, kedy sa v ZO SZZP poriadaju kultúrno - spoločenské 
posedenia pri hudbe. Na takýchto posedeniach sa zúčastňujú i naši členovia. Zúčastnili sme sa na 
posedeniach ZO v Košeckom Podhradí, Sverepci, Beluši, Novej Dubnici a v Púchove. Naša ZO SZZP 
v Ladcoch usporiadala kultúrno - spoločenské posedenie 15.11.2024 v KD v Ladcoch, na ktorom 
sa z družobných organizácií zúčastnili ZO Nová Dubnica, ZO Dubnica, ZO Ilava, ZO Horná Poruba, 
ZO Košecké Podhradie, ZO Pruské, ZO Domaniža, ZO Lúky pod Makytou, ZO Púchov, ZO Beluša, 
seniori z Dolných Kočkoviec, seniori z Dulova a domáci členovia z Ladiec.
Celkovo sa na zábave zúčastnilo 220 členov. Po zahájení predsedom ZO sa rozprúdila skutočná 
zábava, na ktorej do tanca a na počúvanie hral hudobník pán Peter Holba z Nemšovej. Počas 
zábavy bolo podané občerstvenie a večera a samozrejme nechýbala ani bohatá tombola. Po 
dobre strávenom posedení a v dobrej nálade sa účastníci pobrali spokojne domov.
Záverom by som chcel poďakovať  sponzorom a Obecnému úradu Ladce za poskytnutie priestorov 
na usporiadanie kultúrno - spoločenskej akcie. Osobitne by som chcel poďakovať Ing. Kataríne 
Kalusovej a Dominikovi Koštialikovi za veľmi dobrú spoluprácu. Taktiež by som chcel poďakovať 
členom výboru SZZP a ostatným členom ZO za pomoc pri usporiadaní tejto veľmi úspešnej a 
obľúbenej akcie.    
                                                                 Text: Milan Rafaj, predseda ZO SZZP, foto: Ing. Katarína Kalusová



Život v obci

Zber textilu opäť úspešný Ladecký stolový kalendár na rok 2025

Kynologický Mikulášsky pretek

Digitálni seniori.
Výskyt už aj v našej obci.

Koncom novembra sme uskutočnili v obci zber textilu a 
hračiek na opätovné použitie. V minulom roku bol zber 
úspešný a preto sme ho vyhlásili opäť. Občania priniesli 
do kultúrneho domu nielen oblečenie ale aj paplóny a 
hračky. Celkové množstvo vyzbieraného textilu bolo 926 
kg, čo bolo o polovicu viac ako minulý rok. Ďakujeme 
všetkým občanom, ktorí sa zapojili do zberu.
Text: Ing. Zuzana Malovcová Seidl, 
foto: Ing. Katarína Kalusová

Aj tento rok Vám ponúkame 
o r i gi n á l ny  L a d e c k ý  s to l ov ý 
kalendár na rok 2025. Fotografie v 
ňom sú odfotografované v našej 
obci.
V kalendári okrem iného, nájdete 
všetky potrebné kontakty na 
pracovníkov obecného úradu, 
t e r m í n  v ý v o z u  o d p a d u  a j 
plánované kultúrne podujatia na 
rok 2025.
Ak máte záujem o kalendár pre 
seba, alebo by ste chceli potešiť 
svojich blízkych, neváhajte.
Kalendár je možné zakúpiť na 
Obecnom úrade v Ladcoch za 5 €.
    
Text a foto: Ing. Katarína Kalusová

Dňa 08.12.2024 sa na ihrisku v Tunežiciach 
opäť konal kynologický pretek pod názvom 
Mikulášsky pretek 2024. Zúčastnil sa 
rekordný počet pretekárov a to 41 v 7-mich 
rôznych kategóriách. Najobsadenejšia 
kategória bola šteniatka, kde sa stretlo 12 
šikovných psíkov a sučiek do veku 12 
mesiacov. Prvé miesto si odniesla domáca 
pretekárka Tatiana Juráčkova so svojim 
americkým pitbullteriérom Dracom. Ale 
d a r i l o  s a  s a m o z r e j m e  a j  o s t a t n ý m 
pretekárom, spolu si náš klub odniesol 7 
umiestnení. Pretek sa niesol v priateľskom 
duchu a v skvelej atmosfére, aj napriek nie 
teplému počasiu. Bola možnosť občerstviť sa 
čajíkom, kávou ale aj dobrým a hlavne 
teplým gulášom, za ktor ý ďakujeme 
Patrikovi Kútnemu. Tento pretek bol takým 
ukončením sezóny, aj napriek tomu, ze tá 
naša nekončí. Takmer každý víkend máme 
nejaký pretek. Bolo super stretnúť sa opäť s 
fajn ľuďmi s rovnakými záľubami.
Tešíme sa na to, čo nám prinesie rok 2025!
                                         Kynologický KLUB Elite 
                                    Text a foto: Xenia Polaczykova

V septembri sa mohli naši občania, ktorí spĺňali stanovené 
podmienky, prihlásiť na kurz, ktorým hlavným cieľom je 
zvýšenie digitálnych zručností. Prihlásilo sa 66 občanov a 
prvý kurz sa začal 6.11.2024. Prihlásení občania sa 
pravidelne stretávali na kurze každú stredu po dobu 
piatich týždňov. Na konci školenia dostali tablet a dátový 
balíček. Vzhľadom k množstvu prihlásených občanov 
nielen v našej obci, ale aj v okolí a nízkom množstve 
školiteľov, budú školenia pokračovať až v roku 2025.
Text: Ing. Zuzana Malovcová Seidl, 
foto: Ing. Katarína Kalusová
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Občania sa často sťažujú na neporiadok okolo kontajnerov, 
ale napriek mnohokrát opakovaným informáciám, že žiadny 
odpad na vyhodenie sa nemá ukladať vedľa kontajnerov, 
lebo je vnímaný ako čierna skládka, opäť pribudne ďalšia 
kopa. Okrem veľkých kusov nábytku a sklených tabúľ sú 
častým problémom veľké papierové kartóny. Kto kedy niečo 
v domácnosti vymieňal, vie, že roztrhanie takého kartónu na 
kusy nie je najrýchlejšia, ani najjednoduchšia záležitosť. Ale 
dá sa to!
Ak sa kartón nenatrhá na kusy a vloží do modrého 
kontajnera, nezmestia sa tam už papierové odpadky iných. 
Oproti tomu, ak ho človek natrhá, ušetrí priestor v koši aj pre 
susedov.
"Najjednoduchšie" je však odstaviť papierovú škatuľu vcelku 
vedľa koša a čakať, že niekto ju natrhá a vyhodí, alebo 
smetiari odvezú ... veď si za to platíme.  V prvom rade sa má 
postarať o odpad ten, kto ho vytvoril. V obci máme možnosť 
doniesť takýto odpad na zberný dvor, tak prečo to neurobiť? 
Ak odpad vyhodíme k smetným nádobám, vplyvom počasia 
bude papier súci akurát na vyhodenie do zmesového 
odpadu, keďže zmäkne, začne sa rozpadávať a pomaly 
plesnivieť. A znova bude musieť skončiť v zmesovom odpade 
a na skládke. 
                                             Text a foto: Ing. Zuzana Malovcová Seidl

Ak by ste na Vianoce mali zabaliť svojim najmilovanejším 
darček len do jednej krabice, čo by ste do nej vložili? A ak by 
táto krabica mohla mať len veľkosť krabice od topánok, 
podarilo by sa vám pripraviť takýto darček? Čo keď by adresát 
darčeka bol neznámy starší človek, s ktorým sa nestretnete?
Je nemožné splniť takéto zadanie?
Celoslovenská akcia Koľko lásky sa zmestí do krabice 
od topánok nám dáva najavo, že aj takúto výzvu je možné 
splniť a spraviť ňou niekomu veľkú radosť. Krabičky s 
drobnými darčekmi ako sú ponožky, krížovky, čaj, káva či 
perníčky putovali do domova dôchodcov.  Pripravili ich 
zamestnanci našej materskej školy a obecného úradu. Vo 
voľnom čase a zo svojich nákladov sa rozhodli potešiť 
seniorov, ktor ým sa často počas Vianoc nepodarí 
skontaktovať so svojimi rodinami. Touto cestou im za celú 
spoločnosť dávame najavo, že Vianoce sú pre všetkých a 
každý, bez ohľadu na vek, si malý darček v tento deň zaslúži.
                                                       Text a foto: Ing. Katarína Kalusová

Vianočná výzdoba v Ladcoch sa tradične rozsvietila príchodom svätého Mikuláša. Základom každej výzdoby v meste alebo obci je 
vianočný stromček. Inak tomu nie je ani v Ladcoch. Vianočný stromček sme tento rok skrášlili novým osvetlením a svetelnými 
ozdobami - hviezdou a cencúľmi. V mnohých mestách sa pri stromčeku organizujú vianočné trhy alebo iné adventné podujatia. 
Ladce nie sú výnimkou. Pred obecným úradom a teda pri stromčeku sa naši občania mohli stretnúť na podujatiach ako sú Vianočné 
trhy ZŠ, Svätý Mikuláš či Starostovská kapustnica. Stromček dotvoril tú pravú sviatočnú atmosféru. Ďalší krásny vianočný stromček 
sa nachádza v Tunežiciach, obci ho daroval pán Rudolf Hriadel, ktorému touto cestou ďakujeme.  Vianočný stromček dopĺňa 
adventný veniec zo živého ihličia, ktorý nám každoročne pomáhajú pripraviť žiaci z Odborného učilišťa internátneho v Ladcoch pod 
vedením pani učiteľky Rudky Rieckej. Tento rok je veniec naozaj bohatý na výzdobu a počas štyroch adventných nedieľ sa na ňom 
postupne rozsvecujú sviečky. Vážime si dlhoročnú spoluprácu so žiakmi a s učiteľmi pri príprave tohto adventného venca. Je 
tradičnou súčasťou našej výzdoby a signálom, že Vianoce neobídu ani našu obec. Je dôležité spomenúť, že zrezanie aj inštaláciu 
stromčekov môžeme realizovať aj vďaka technike a šikovným chlapom z Považskej cementárne a.s. Ladce ako aj pracovníkom 
Obecného úradu Ladce. Nové vianočné osvetlenie robí radosť aj občanom v Horných Ladcoch. Samozrejme, vianočný vzhľad našej 
obce dotvárajú aj dekorácie našich občanov či už vo forme svetielok na strechách, v oknách alebo v záhradách. Zároveň nás teší aj 
podpora a návštevnosť vianočných a adventných podujatí, ktoré sme celý december pre vás chystali. 

                                                                                                                                                                                                     Text a foto: Ing. Katarína Kalusová

                                                                                                                                                                                                                                      

Avizovaná jesenno-zimná burza sa v našom kultúrnom dome konala 22. 11. – 23. 11. 2024. Okrem bohatej ponuky 
búnd, svetrov, spoločenských šiat, topánok a nohavíc si mohli návštevníci odniesť domov aj bytové doplnky či vianočné 
dekorácie. A to všetko za naozaj sympatické ceny. Veď taký je cieľ našej burzy – vytriediť nenosené, posunúť ďalej to, čo 
ešte spraví radosť niekomu inému a oživiť si šatník peknými kúskami z druhej ruky.
Burzu organizovalo Rodičovské združenie pri ZŠ Ladce, pričom pomocnú ruku priložili viaceré mamičky žiakov našej 
základnej školy, ba dokonca aj ich babky a tety. Starostlivo vyložili tovar, poradili nakupujúcim pri hľadaní správnej 
veľkosti a na konci burzy pripravili nepredané veci predávajúcim. Touto cestou ďakujeme všetkým za ochotu a najmä čas. 
Na jar nás čaká ďalší ročník jarno - letnej burzy a to konkrétne 23. 05. - 24. 05. 2025.  Okrem oblečenia, kabeliek a 
topánok bude možné predávať aj bytové doplnky ako rámiky, dekorácie, záhradné doplnky alebo kvetináče. Už teraz sa 
tešíme na všetkých, ktorí nás podporia svojou návštevou.
                                                                                                                                                                            Text a foto: Ing. Katarína Kalusová
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Objemný odpad 
a rovnako kartón 
patria na zberný dvor

Jesenno-zimná burza pre dospelých

Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok

Vianočná výzdoba v Ladcoch

Prajeme všetkým krásne a ničím nerušené 
vianočné sviatky v kruhu rodiny.



Život v obci

Obľúbenou aktivitou pred 
koncom roka, v období tretej 
adventnej nedele, je už 
niekoľko rokov pozvanie od 
starostu obce na pohostenie 
pre všetkých obyvateľov 
Ladiec.
Tradične  sa varí dobré jedlo 
a  n a  z a h r i a t i e  p o h á r 
vareného vínka. Tento rok 
sme za pomoci mojej rodiny, 
n a j b l i ž š í c h  p r i a t e ľ o v  a 
s p o n z o r o v ,  p r i p r a v i l i 
výbornú kapustnicu. 

S obotné popoludnie  a  ce lé  podujat ie  s  náz vom 
„Starostovská kapustnica“, nám striedavo spríjemňovali 
svojim hudobným a speváckym umením gitaristky Drienky a 
mužská spevácka skupina Mužáci Moravia. Počuli sme 
moravské, ale aj slovenské koledy, veselé ľudové piesne, ale aj 
vianočné piesne, či piesne známych českých a slovenských 
interpretov.
Takéto stretnutia občanov majú v dnešnej dobe veľký 
význam. Nenahraditeľné sú  priateľské stretnutia obyvateľov 
obce, kde sa v tomto uponáhľanom čase môžu na chvíľu  
zastaviť a porozprávať sa s ľuďmi, ktorých možno za 
normálnych okolností v priebehu mesiaca, pol roka, alebo 
roka v obci nestretnú. Verím, že aj tohtoročná starostovská 
kapustnica mala takýto zmyslel.
Bez priateľov a rodiny by som takéto podujatie nedokázal 
zorganizovať, preto všetkým, ktorí mi pomáhali a v priebehu 
roka pomáhajú, z celého srdca ďakujem a verím, že sa nám 
spoločne podarí takéto podujatie zorganizovať aj v roku 
2025.
Text: Dominik Koštialik
Foto: Vladimír Zápalka, Peter Čačko - Impulz.press

S blížiacim sa koncom roka prichádza na rad bilancovanie uplynulých dní, týždňov i mesiacov. A Ladeckí turisti samozrejme nie sú 
žiadnou výnimkou.
Ako už tradične, aby sa ani hodnotenie tohtoročnej turistickej sezóny neodbylo suchým konštatovaním faktov, stretli sme sa 9. 
novembra 2024 o 8:00 hod. na parkovisku pri PCLA. V krásnom slnečnom jesennom počasí sa 57 ladeckých turistov (z toho 12 detí) 
vydalo prechádzkovým tempom na náš 
Butkov. 
Ani sme sa však nenazdali a po trase plnej 
“zastavení“ sa už spoločne fotíme na vrchole 
Butkova (765 m n.m.).
Finále nás však čakalo až na chate Zdenky a 
Ľubka Martinákovcov, ktorí pre turistov 
p r i p r av i l i  f a n t a s t i c k é  o b č e r s t ve n i e  a 
pohostenie, za čo im patrí veľké ĎAKUJEME!

Uplynulú sezónu, v ktorej sme vždy zaplnili 
autobus do posledného miesta, poctivo 
odkráčali celkovo 50 km, nastúpali viac ako 
3000 výškových metrov a v súčte vrcholov 
dosiahli výšku 4038 m n.m.m, hodnotíme ako 
veľmi úspešnú. HORÁM ZDAR!
                                                 Text: Peter Martinák
                                                 Foto: Vladimír Zápalka

Starostovská kapustnica

Turisti vyšliapali do 4038 m n.m.
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Október - mesiac úcty k starším 
- divadelné predstavenie Nebožka svokra
Pri príležitosti "Október - mesiac úcty k starším sa uskutočnila v Dome kultúry dňa 20.10.2024 divadelná komédia s trošku netradičným 
názvom Nebožka svokra. Divadlo bolo určené pre všetkých občanov, nie len pre seniorov. Pred divadelným predstavením sa starosta 
obce prihovoril našim seniorom a následne ich po predstavení pozval na malé občerstvenie. 
Divadlo Artynas k nám so skvelým predstavením zavítalo už po 3-krát a ako vždy sa bolo možné stretnúť a porozprávať s hercami, 
prípadne si urobiť spoločnú fotku. Pre seniorov bolo pripravené malé občerstvenie a aj malý darček v podobe stolového kalendára našej 
obce na rok 2025.                                                                           Text: Ing. Katarína Kalusová, Foto: Peter Čačko - Impulz.press, Ing. Katarína Kalusová

22. december, nedeľa o 10.30 h 
- privítanie betlehemského svetla a požehnanie betlehemov
24. december, Štedrý deň 
-  6.30h  adventná svätá omša
-  18.00h štedrá večera v našich rodinách
-  22.00h  nočná vianočná svätá omša 
25. december, Narodenie Pána 
-  7.30h Pastierska  svätá omša, 
- 10.30h - slávnostná vianočná svätá omša 
- 13.00h až 17.00 h návšteva rodín Betlehema v kostole 
26. december, Druhý sviatok vianočný 
– sväté omše sú ako v nedeľu 7.30 h a 10.30 h
27. december,  sobota 
- popoludní od 13.30 h  koledovanie „Dobrá novina“
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Program vianočných sviatkov
29. december –  Nedeľa Svätej rodiny
- Pri svätých omšiach o 7.30 h a 10.30 h bude obnovenie manželského sľubu. 
   Bolo by vhodné, keby manželia v kostole stáli pri sebe, aby si mohli navzájom podať ruky
-  podvečer o 17.00h bude „Jasličková slávnosť“ 
31. december – Silvester
-  16.00h ďakovná svätá omša „Te Deum“
1. január 2025 – Nový rok 
- Slávnosť Bohorodičky Panny Márie 
-  7.30h - Novoročná svätá omša 
- 10.30h - slávnostná Novoročná svätá omša 
6. január 2025 slávnosť Zjavenia Pána 
– pri svätých omšiach o 7.30 h a 10.30 h bude  požehnanie Trojkráľovej vody a príbytkov

Z dôvodu rekonštrukcie bohoslužobnej miestnosti sa v Tunežiciach sväté omše sa nekonajú.
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V dňoch 6 – 8. novembra sa v nemeckom Düsseldorfe uskutočnil 9. medzinárodný VDZ kongres 
(cementárenský kongres organizovaný Zväzom nemeckých výrobcov cementu), ktorý 
predstavuje medzinárodné vedecké fórum pre cementársky priemysel a jeho dodávateľov. Šeťsto 
účastníkov z celého sveta diskutovalo o obrovských výzvach, ktoré stoja pred cementárskym 
priemyslom v blízkej budúcnosti. Z PCLA sa kongresu zúčastnila 5-členná delegácia v zložení: 
Pavel Kohout, Jozef Mikušinec, Tomáš Zámečník, Tadeáš Gavenda a Karin Kňažková. Hlavnými 
témami kongresu bola transformácia priemyslu smerom k uhlíkovej neutralite a to hlavne v 
oblasti záchytu a využitia CO2, procesných technológií, digitalizácie a technológie spojív. 
Christian Knell, prezident VDZ (Nemecká cementárska asociácia), v úvodnej reči zdôraznil význam 
a nevyhnutnosť očakávanej transformácie priemyslu, vzhľadom na obrovský dopyt po cemente a 
betóne, aj možné komplikácie kvôli technologickej a ekonomickej náročnosti budúcich projektov. 

Šťastné a veselé s miliónom ton cementu!
Vážené kolegyne, kolegovia, občania obce,
 na záver tohto roka by som chcel vyjadriť svoje 
poďakovanie a zároveň sa s vami podeliť o úspechy, ktoré sme 
spolu dosiahli. Tento rok bol pre nás všetkých plný výziev, no 
napriek pretr vávajúcej  veľkej  neistote sme dosiahli 
nadštandardné úspechy nielen pri hodnotení ekonomických a 
technických čísel, ale aj pri tých menej merateľných hodnotách 
akými sú spolupatričnosť, snaha a úsilie i pracovná morálka či 
etika. V tomto roku naša cementáreň oslávila 135. výročie 
výroby cementu v Ladcoch, podarilo sa nám umiestniť na 
domácom a zahraničných trhoch viac ako 1 milión ton cementu, 
úspešní sme boli aj pri redukcii spotreby fosílnych palív, čo nám 
každým rokom umožňuje znižovať našu uhlíkovú stopu.
Chcem sa poďakovať každému z vás za vašu tvrdú prácu, 
oddanosť a profesionalitu, ktorá nám umožnila dosiahnuť tieto 
míľniky a verím, že rovnako ako ja, ste aj vy hrdí a pyšní na to, že 
môžete ako jeden kolektív účinne podporovať tieto úspechy 
našej spoločnosti. My všetci sme neoceniteľnou súčasťou tohto 
úspechu – či už vo výrobe, v oblasti údržby, v laboratóriu, na 
odbyte alebo v iných podporných službách. Vaša spolupráca a 

tímové zmýšľanie sú základom nášho pokroku.
Rovnakým spôsobom by som chcel vyjadriť vďaku aj občanom 
našej obce, ktorí nás neustále podporujú pri našich kultúrnych a 
spoločenských akciách a spolu s nami pomáhajú pri zlepšovaní 
sociálneho zázemia či vybavenosti v našej obci. Podarilo sa nám 
takto v tomto roku podporiť, či už finančne,  materiálne, či 
pracovnou silou rôzne práce v obci ako aj spoločenské kultúrne 
podujatia, koncerty,  športové podujatia a rôzne súťaže. Veľmi 
sa tešíme, že výťažok u plesu pomohol sociálne slabším v obci. 
Sme hrdí na to, že sme súčasťou tejto komunity a že môžeme 
prispievať k jej rozvoju a prosperite.
Na záver mi dovoľte vyjadriť nádej, že v nasledujúcom roku 
budeme pokračovať v našich úspešných krokoch a že budeme 
naďalej spoločne rásť a prispievať k zlepšovaniu našich 
podmienok. Čaká nás ešte mnoho výziev, no verím, že s vaším 
nasadením a zodpovedným prístupom ich spoločne zvládneme.
Šťastné a veselé Vianoce a úspešný nový rok pre vás a 
vašich blízkych!
                                                             Pavel Kohout , generálny riaditeľ
                                                            Považskej cementárne, a.s., Ladce

Účasť PCLA na kongrese VDZ 
V rámci kongresu odznelo 30 prednášok, ktoré predstavovali zhrnutie stratégií pre postupnú 
redukciu CO2 emisií, pričom má byť zachovaná udržateľnosť a kvalita výsledného produktu. 
Boli prezentované rôzne technológie odchytu CO2, použitie rôznych alternatívnych surovín, 
vývoj procesov smerom k vyššej energetickej efektivite i nové startupy v rámci cirkulačnej 
ekonomiky. Prednášajúci z výskumných inštitúcií, cementární i z radov dodávateľov zdieľali 
svoje skúsenosti z aktuálneho vývoja v priemysle i svoje vízie do budúcnosti. V rámci 
kongresu sa uskutočnil aj galavečer, ktorý bol ideálnou príležitosťou na diskusiu o 
spomenutých témach i na nadviazanie či udržiavanie priateľských pracovných kontaktov a 
kooperácií. 
Kongres poskytol účastníkom mnohé informácie a impulzy do ďalšieho vývoja 
cementárskeho priemyslu.
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Stretnutie s bývalými pracovníkmi cementárne
2.decembra 2024 sa v Kultúrnom dome 
u s k u to č n i l o  t ra d i č n é  s t re t n u t i e  
bývalých zamestnancov Považskej 
cementárne. Tak ako býva zvykom, 
vedenie spoločnosti a OZ IOZ si svojich 
bý va l ýc h  k o l e g ov  u c t i l o  s vo j o u 
pozornosťou a symbolickými darčekmi. 
V úvodnom príhovore personálneho 
riaditeľa, Ing. Adriána Masarika, bola 
vyzdvihnutá najmä vysoká účasť a 
d o b r á  n á l a d a  p o z v a nýc h  h o s t í . 
Následne sa prítomným prihovoril 
g e n e r á l n y  r i a d i t e ľ  P o v a ž s k e j 
cementárne, Pavel Kohout MBA , ktorý 
bližšie predstavil dianie a výsledky  
s p o l o č n o s t i  v  p r o d u k č n e j ,  a j 
ekonomickej oblasti počas  končiaceho 
sa roku 2024. Ako pri každej výnimočnej 
udalosti, nechýbal ani slávnostný 
prípitok na zdravie všetkých hostí. 
Tohtoročným hudobným hosťom bol 
spevák Pavol Hammel, ktorý  svojimi 
n a j z n á m e j š í m i  h i t m i  a  s v o j o u 
bezprostrednosťou potešil bývalých 
pracovníkov. Po úspešnom vystúpení 
nasledovala slávnostná večera, počas 
ktorej sa medzi pozvanými rozprúdili 
živé diskusie. Veríme, že o rok sa opäť 
budeme môcť tešiť na rovnako bohatú 
účasť našich bývalých pracovníkov, 
ktorá odzrkadľuje výnimočný vzťah 
medzi zamestnancom a spoločnosťou 
Považská cementáreň Ladce.
                                       Text: Ing. Michal Kárník
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Pri príležitosti sviatku sv. 
Barbory – patrónky baníkov, 
geológov sa aj tento rok 
konala malá pobožnosť s 
poďakovaním pri kaplnke sv. 
Barbory v Horných Ladcoch. 
Na pobožnosti sa zúčastnilo 
vedenie spoločnosti, s pozva-
nými hosťami a zamestnan-
cami cementárne. 
    Všetkých zúčastnených 
privítal vedúci strediska lom 
Ján Abrahámovský, ďalej sa 
prihovoril generálny riaditeľ 
Pavel Kohout a predseda 
dozornej rady Anton Barcík. 
Veríme, že aj budúci rok bude 
na nás dávať sv. Barbora pozor 
a ťažba a práce v lome budú 
uchránené akýchkoľvek zlých 
situácií.

Materskú školu v Ladcoch okrem 
Mikuláša navštívil aj náš generálny 
r iaditeľ  Pavel  Kohout a  spolu so 
starostom obce Dominikom Koštialikom  
odovzdali detičkám knižku Ela a Všelipko.  
Knižka hravou formou učí deti o prírode, 
ročných obdobiach a v neposlednom 
rade o separovaní.  Malé poďakovanie 
dostal i  aj  všetky zamestnankyne 
Materskej školy ako poďakovanie za ich 
obetavú prácu. 
Už teraz sa tešíme na ďalšie stretnutie s 
deťmi :-) . 

Poďakovanie pri sv. Barborke

Kniha Ela a Všelipko v škôlke
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Na Základnej škole vianočné trhy aj športový deň
Pri príležitosti 10. výročia Medzinárodného dňa školských knižníc Národný inštitút vzdelávania a mládeže a Knižnica 
Jiřího Mahena v Brne opäť vyhlásili česko-slovenský projekt pre základné školy a osemročné gymnáziá.
Záložka do knihy spája školy: Od mravca po veľrybu – Inšpirujúci svet zvierat
Cieľom projektu bolo nadviazanie kontaktov medzi českými a slovenskými základnými školami a osemročnými 
gymnáziami a podpora čítania prostredníctvom výmeny záložiek do kníh. Našou partnerskou školou bola škola zo 
Slovenska ZŠ s MŠ Trstín.
V našej škole nastala tvorivá a radostná atmosféra pri vytváraní záložiek. Záložky do knihy tvorili žiaci 1. – 5. ročníka. 
Proces vytvárania záložiek ponúkol deťom príležitosť vložiť do práce aj kus ich tvorivej osobnosti. Dôležitým 
kritériom bola neskonale zaujímavá a deťom blízka téma: Od mravca po veľrybu – Inšpirujúci svet zvierat. Do balička 
pre našich kamarátov z Trstína sme okrem záložiek pribalili aj reklamné predmety s logom našej školy a knihu o 
regióne Ilava a zápisníky, ktoré sponzorsky poskytla Považská cementáreň Ladce. Odmenou pre naše deti boli 
záložky od kamarátov z Trstína, ktoré boli naozaj rozmanité.
Okrem výroby záložiek žiaci 1. stupňa pri príležitosti Medzinárodného dňa školských knižníc v každej triede čítali 
obľúbenú knihu, jednu vyučovaciu hodinu strávili čítaním knihy a plnením úloh v školskej knižnici a na záver čítania 
kreslili hlavné postavy z čítanej knihy. Prváci čítali knihu Kde žijú divé zvery, hlavné postavy boli naozaj divoké a 
keďže ešte nepoznajú všetky písmenká nakreslili aj obrázok školskej knihovníčky. Niektorým sa ozaj podaril. Druháci 
– áčkari čítali a kreslili Maťka a Kubka, béčkari Danku a Janku, Mach a Šebestová v histórii zavítali k tretiakom a naši 
štvrtáci stavili na klasiku od Gabriely Futovej - áčkari sa pohrali s postavami zo Psej školy kocúra Červenochvosta a 
béčkari kreslili postavy z knihy Lebo musím.
Veľké ďakujem patrí pani učiteľkám a žiakom pri vytváraní záložiek a tiež za podporu kreatívneho čítania a následnej 
radosti z vytvorených prác.                                                                                                               
                                                                        Mgr. Daniela Koňuchová

     Vo štvrtok 07. 11. 2024 sme v našej škole opätovne strávili deň "plný" športu. Žiaci mali možnosť 
zašportovať si a dosýta sa vyšantiť. Zástupcovia jednotlivých tried súťažili počas dňa vo viacerých 
športových disciplínach. Športové aktivity boli zamerané na rýchlosť, vytrvalosť, silu, ale i obratnosť. 
Dôraz sme však kládli predovšetkým na utužovanie kolektívu, kamarátstiev, zlepšenie rovesníckych 
vzťahov či vzťahov medzi vyučujúcimi a žiakmi. Športový deň začínal oficiálnym nástupom a 
príhovorom pani riaditeľky Mgr. Bronislavy Majtánovej. Následne sa žiaci rozdelili do viacerých skupín. 
Chlapci si zahrali vo veľkej telocvični florbalový turnaj. Boli sme svedkami niekoľkých ostrých, ale 
spravodlivých zápasov. Hlavným heslom dňa bolo totiž súťaženie v duchu "fair-play".Naši deviataci si 
pripravili pre mladších spolužiakov prekvapenie. Nakreslili im tajomnú mapu, podľa ktorej mali nájsť 
schovaný poklad... a veru bol poriadne sladký. :-) Hľadanie pokladu spočívalo v tom, že zástupcovia tried 
(5. - 8. ročníka) museli splniť jednotlivé úlohy. Pre súťažiacich bolo nachystaných 5 stanovíšť, ktoré boli 
umiestnené po celom školskom areáli: plank, čiže cvičenie s váhou vlastného tela, drepy, prekážková 
dráha, hádzanie kruhov na kužele i skákanie na švihadlách.Okrem toho si deti potrápili hlavičky 
hádankami a športovým kvízom.V rámci športového dňa si dievčatá zacvičili 
v rytme hudby na karimatkách a vyskúšali si kondičný tréning pod vedením Janyho Landla. Ako sa vraví, 
šport je životná cesta, šport má spájať a každý pohyb sa ráta. Toto všetko bolo počas nášho ŠPORTOVÉHO 
DŇA splnené. Aspoň na malú chvíľku si žiaci vydýchli od náročných školských povinností. V závere dňa 
sme vyhodnotili pripravené aktivity a ocenili  víťazov. Najlepšie pohybové zručnosti predviedli žiaci 6. A, 
ktorí skončili na 1. mieste. Šiestaci si odniesli cenný poklad, ktorý vlastnoručne "vykopali". 2. miesto 
obsadili žiaci 8. ročníka a tesne za nimi skončili žiaci zo 6. B. Výhercom gratulujeme a tešíme sa na ďalšie 
športové dni. Nech im chuť športovať vydrží čo najdlhšie! Športu zdar!
                                                                                                                                 Mgr. Dominika Mikušková

Súkromná základná umelecká škola Ladce už od septembra naplno tancuje po 
letných prázdninách. V mesiacoch september až december hlavne usilovne 
pracovali na svojich choreografiách, s ktorými sa prezentujú na vianočných 
koncertoch. Od polovice decembra pre nich začínajú vianočné koncerty pre 
rodičov, kde chcú ukázať ako bravúrne od septembra nacvičovali svoje nové 
choreografie. Prvý vianočný koncert sa konal 12.12.2024 v Kultúrnom dome v 
Ladcoch, kde sa nám predviedli tanečníčky a tanečníci z Ladiec a z pobočiek 
Košeca a Beluša. Vo svojich 14 choreografiách predviedli viaceré tanečné štýly ako 
disco dance, show dance či contemporary. Pestré kostýmy dotvárali jednotlivé 
choreografie a tak sa bolo naozaj na čo pozerať. Záverečnú vianočnú choreografiu 
zatancovali spolu deti z Ladiec, Beluše a Košece, aby všetkým ukázali, ako nás 
tanec spája.
Ďalej ich čakal koncert v Kultúrnom dome v Dohňanoch 14.12.2024, kde sa  
predvedli detičky z pobočiek Lysá pod Makytou, Záriečie a Dohňany a ich posledný 
koncert sa konal v Kultúrnom dome v Pruskom 16.12.2024, kde sa ukázali všetky 
tancujúce detičky z Pruského.
Súkromná základná umelecká škola Ladce ďakuje za podporu obci Ladce a 
všetkým praje tie najkrajšie Vianoce.
Text: Lucia Adamík, DiS art, Foto: Marco Foto

Medzinárodný deň
školských knižníc

Športový deň - bojovať a hľadať, nájsť a nevzdávať sa!

Vianočné vystúpenie SZUŠ Ladce
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Vianočné trhy 
ZŠ Ladce

     Piatok 6.12. bol pre našu školu veľmi výnimočný. V dopoludňajších  hodinách sa zastavil aj  so svojou 
družinou obľúbený Mikuláš. Prišiel sa spýtať detí a aj pani učiteliek, či celý rok poslúchali alebo robili 
„neplechu“. Veru úradovali v niektorých triedach nielen anjeli, ale najmä čerti.  Niektoré deti sa museli  
vykúpiť básničkou, pesničkou alebo tančekom. Veľa detí sľúbilo Mikulášovi, že sa budú ďalší rok snažiť 
poslúchať.  Veru Mikuláš mal veľa práce a napokon odmenil všetky deti sladkosťou.  
V tento deň neprišiel len Mikuláš, ale všetci sme sa chystali aj na naše vyhlásené Vianočné trhy, ktoré sa 
konali večer pri našom kultúrnom dome. Mali sme veru veľa práce, lebo žiaci a ich rodičia, starí rodičia, 
tety, ujovia pracovali na mnohých krásnych výrobkoch. Bolo veru z čoho vyberať.  Každá trieda si svoje 
výrobky predávala sama a zisk z predaja šiel do triedneho fondu.  Všetkým, ktorí sa podieľali na organizácii 
našich Vianočných trhov a prišli nás podporiť ĎAKUJEME!
                                                                                           Text: Mgr. Bronislava Majtánová, Foto: Ing. Katarína Kalusová
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nadeľovalnadeľoval

Mikuláš
nadeľoval
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Rozsvecovanie stromčeka v MŠ
V Materskej škole Ladce sa prvú adventnú nedeľu pokračovalo v tradícii – 
rozsvecovanie vianočného stromčeka a zapálenie prvej adventnej sviečky na 
adventnom venci. Za tónov vianočných piesní, deti v sprievode s lampášikmi 
rozsvietili stromček. Za odmenu dostali adventný kalendár. Občerstviť sa deti 
mohli teplým čajom a koláčikmi, ktoré pripravili naše šikovné mamičky, za čo im 
ďakujeme. Veľká vďaka patrí aj celému kolektívu MŠ Ladce za prípravu, 
manželom Macúšovcom za stromček, ktorý si deti ozdobili vlastnoručne 
vyrobenými ozdobami, pánom Zajacovi a Želiarovi za chutnú cigánsku, pánovi 
Fuskovi za hudbu a za vystúpenie tanečného krúžku pod vedením pani učiteľky 
Fuskovej.
                                                                                                          Text: Andrea Kotrasová, učiteľka 

Dňa 8.12.2024 sa v kultúrnom dome uskutočnilo jedinečné divadelné predstavenie s názvom Ľadové kráľovstvo. Na javisku 
ožili ľadové scenérie, trblietajúce sa snehové efekty a pôsobivé kostýmy, ktoré stiahli detské obecenstvo do magického sveta. 
Príbeh zachytil boj dobra proti zlu, pričom sa dotkol témy ako súdržnosť rodiny. Bolo to nádherné, na chvíľu sme sa všetci ocitli 
v rozprávke. Deti mali pred predstavením  možnosť maľovania na tvár a po predstaveni  možnosť stretnúť hercov a  odfotiť sa 
s nimi. Ľadové kráľovstvo tak zanechalo nezabudnuteľné spomienky a prispelo k sviatočnej atmosfére adventného obdobia. 
Plánuje sa ďalšie podujatie, Ľadové kráľovstvo 2,  ktoré opäť poteší nielen deti ale i dospelých.
                                                                                                                                                                                                                           Text: Mgr. Lucia Melišová, foto: Ing. Katarína Kalusová

26. novembra 2024 sa v našej Materskej škole Ladce 
uskutočnil detský koncertík s názvom „Od Martina do 
Vianoc.“  Príbeh koncertu zobrazoval slovenské zvyky a 
tradície od sviatku svätého Martina až po očakávanie 
Vianoc. Evka, z dua Sestry Bacmaňákové, spolu so svojim 
kamarátom Feďom prostredníctvom svojho talentu 
spojili pútavé divadelné scény, spev, hudbu a interakciu s 
malými divákmi. Deti sa tak nielen zabavili, ale zároveň sa 
aj naučili o starodávnych obyčajoch, ktoré sú dôležitou 
súčasťou našej kultúry. Predstavenie bolo doplnené 
kostýmami, a srdečnou atmosférou, ktorá naplnila 
priestory škôlky radosťou a teplom. 
Na záver si všetci spoločne zaspievali obľúbené pesničky a 
symbolicky sa tak pripravili na nasledujúce vianočné 
sviatky. Vďaka Evke a Feďovi si deti, ale aj pani učiteľky 
odniesli nezabudnuteľný zážitok, ktorý im pripomenul 
tradície z predvianočného obdobia.                                                                                                                                                                                                              
                                                                                    Mgr. Lucia Melišová

Od Martina do Vianoc

Slovenské ľadové kráľovstvo
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väzníky krovy palivá palivové drevo, 
pelety a brikety

stavebné rezivo

0918 555 666 LADCE

Materské centrum MIMČO funguje v Beluši, M.R. Štefánika 2324/36, kde sa s láskou venujeme starostlivosti o deti 
vo veku 1 až 5 rokov. Poskytujeme starostlivosť v čase od 7:30 do 15:00 s možnosťou obmeny času, nakoľko je 
naša láskyplná starostlivosť  flexibilná (celodenná, poldenná, hodinová).  tak ak Máme ešte voľné miesta,
by ste potrebovali vyplniť čas pre Vaše dieťatko, neváhajte nás kontaktovať na čísle 0908 216 798, emaile: 
adel.barosova@gmail.com,  alebo FB: Materské centrum Mimčo.
Výhodou nášho Materského centra je, že sa u nás dieťa vie rýchlejšie a lepšie pripraviť pre Materskú školu. Máme 
menší kolektív 15 detí, vďaka čomu máme . Spoločne vytvárame program, tráviťme viac individuálny prístup
času vonku. Ak sa rozhodnete dať dieťatko k nám, máte možnosť stráviť s ním času  v priestoroch, ktoré sú 
podobné MŠ a  spoločne. adaptovať sa tak na vstup do MŠ
Tešíme sa na Vás.                                                                                                                                                           Mgr. Adela Guzoň

Opäť je tu čas, keď sa doma stretávame pri sviatočne prestretom stole, naladení 
sviatočne v srdciach aj v mysli, vnímaví k zázračnému čaru Vianoc. S radosťou im 
podliehame i v čase internetu a mobilov a dávne zvyky nám nepripadajú ani 
trošku smiešne.
Adventný veniec patrí popri vyzdobenom stromčeku, betleheme, tradičných 
ozdobách a svetle sviečok k najstarším symbolom Vianoc. V tomto duchu sa nieslo 
obdobie aj v našej škole. Advent sa tento rok začal prvou adventnou nedeľou 2.12. 
2024. V spolupráci s obecným úradom sa žiaci viacerých učebných odborov 
zapojili do výroby adventného venca, ktorý zdobí priestory tak Obecného úradu 
ako aj Domu kultúry v Ladcoch.
V novembri sme v učebnom odbore kuchár začali s výrobou, vianočných 
medovníkov. Záhradníci sa prezentovali výrobou vianočných aranžmánov, ktoré 
ponúkli zamestnancom odborného učilišťa.
Všetci pedagógovia a žiaci sa podieľali na výzdobe školského átria, chodieb, tried. 
Pri tejto príležitosti boli nanovo vypracované nástenky a informačné tabule s 
užitočnými informáciami pre žiakov.
V tomto roku sme sa ako škola zapojili do zbierky „Koľko lásky sa zmestí do krabice 
od topánok“. Účasťou sme potešili v týchto neľahkých časoch opustených 
slovenských seniorov v domovoch dôchodcov a iných opatrovateľských a 
nemocničných zariadeniach v našom okrese a aspoň trochu sme im spríjemnili 
tohtoročné Vianoce.
5.12.2024 sa stretli žiaci a zamestnanci na vianočnej besiedke na internáte. 
Žiaci si pripravili milý program s vianočnou tematikou a nechýbalo ani tradičné 
výborné pohostenie.                                                                     Mgr. Miroslav Sňahničan

materské centrum s prípravou pre MŠ !

V OUI vianočné upratovanie i výzdoba obce k sviatkom
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Z matrik� obc�

Smútok nad stratou našich spoluobčanov
zasiahol všetkých, ktorí ich poznali.

Úprimnú sústrasť vyslovujeme 
všetkým pozostalým.

Blahoželáme rodičom 
a novým občanom Ladiec 

prajeme šťastie a úspechy v živote.

Srdečne blahoželáme jubilantom.
Nech ich život plynie šťastne a pokojne

v kruhu rodiny a priateľov,
nech ich neopúšťa zdravie a láska najbližších.

 
Ľudovít Filiač, 71 rokov

Helena Zajacová, 87 rokov
Štefan Kútny, 80 rokov

Marian Drábik, 54 rokov
Ivan Ďurikovič, 85 rokov

Karol Ďuriš, 71 rokov
Mgr. Mária Remová, 69 rokov 

50. výročie sobáša
Milan Rafaj 

a manž. Irena r. Koyšová
80. rokov

Stanislava Halgošová
85. rokov

Bohumil Faturík
90. rokov

Otília Faturová

Opustili nás

Narodili sa

Jubileá

Matias Čelko
Marína Bezecná

Juraj Bartoš

Vysoké štátne vyznamenanie ladčanke

Ryby už neberú, rybári bilancujú
Začiatkom zimy s krátiacim sa dňom ubúdajú aj počty rybárov 
na revíroch.K vode chodia najmä skalní. Zábery rýb sú však už 
len sporadické, pretože ryby sa už sťahujú na zimoviská a 
prijímajú potravu pomenej.
Koniec roka je aj časom na bilancovanie. Povinnosťou každého 
rybára je odovzdať vyplnený prehľad o úlovkoch do 15.1 
nasledujúceho roku.
Termíny na odovzdávanie a vydávanie dokladov ako aj pokyny 
k platbe nájdete na stránke www.srzmsodubnica.sk .
V Ladcoch sa bude vydávať v miestnosti oproti vchodu do 
bývalej kinosály v dňoch 2.1 , 15.1 ,29.1 ,19.2 a 19.3.2025 od 
15 -17 hodiny. 
Začiatkom decembra som sa zúčastnil pretekov v jazernom 
love pstruhov na prívlač  H-Battle Trout area European Cup v 
Belgicku ako pretekár štvorčlenného tímu Slovenskej 
reprezentácie.V konkurencií 14 teamov z 11 krajín Európy sme 
obsadili celkovo 5.miesto.Pretek trval 2 dni a vyhrala ho 
reprezentácia Francúzska pred Nemeckom a Litvou.V roku 2025 
prajem veľa šťastia ,zdravia a bohatých úlovkov.    
    
     Text a foto: František Gajdošík, Predseda ObO SRZ Ilava LZ  06 / 2024     str. 15

Keď robíte dobré veci, tak sa niekedy stane, že si to niekto všimne.
Mojej mame RNDr. Ivete Liptákovej tento mesiac francúzsky 
veľvyslanec na Slovensku p. Nicolas Suran odovzdal titul rytierky 
(chevalier) Rádu akademických paliem (L'Ordre des Palmes 
Académiques). Ide o najstarší civilný titul udeľovaný francúzskou 
republikou – udeľuje sa od roku 1808 francúzskym aj zahraničným 
akademikom/akademičkám, učiteľom/učiteľkám, umelcom 
/umelkyniam, atď., ktorí sa „výnimočne zaslúžia o rozvoj francúzskej 
kultúry a kultúrneho dedičstva vo svete“. 
Mama chcela byť učiteľkou už od škôlky, milovala matematiku a mala 
rada aj fyziku, chcela tieto predmety učiť a chcela ich učiť v 
slobodnom prostredí. Tieto dve podmienky sa však dlho nestretli, 
jednak boli pozície matematikárok a fyzikárok neraz dlhodobo 
obsadené, jednak prostredie na školách nebý valo vždy 
najotvorenejšie. Na Gymnáziu Ľudovíta Štúra v Trenčíne sa tieto 
podmienky stretli, avšak pridala sa tretia: možnosť učiť fyziku bola, 
ale len na novovznikajúcej francúzskej bilingválnej sekcii.
Mama síce nevedela po francúzsky, ale pre ňu nikdy neexistoval 
problém, ktorý by nemal riešenie. Začala sa v 40-tich rokoch učiť 
nový jazyk, a po niekoľkých mesiacoch stáží vo Francúzsku 
(konkrétne v Grenobli) sa naučila plynulo po francúzsky. Dnes nielen 
učí fyziku vo francúzštine, ale je aj vedúcou bilingválnej sekcie na 
GĽŠTN.
Učenie bola odvtedy vždy len časť jej práce (pričom aj v rámci učenia 
bolo vyučovanie na hodinách vždy len časť práce, možno aj tá menšia 
časť), táto zahŕňala čoraz viac kultúrneho ambasádorstva: písania 
projektov, menežovanie výmenných pobytov (vyvažovanie 
požiadaviek a riešenie sťažností slovenských rodičov na jednej 

strane, francúzskych prijímajúcich rodín na druhej strane, a 
samotných študentov na tretej strane, vyžaduje veľké 
diplomatické zručnosti), komunikácia a nadväzovanie vzťahov s 
množstvom inštitúcií na Slovensku aj vo Francúzsku, 
zabezpečovanie podujatí, a aj starostlivosť o francúzske posádky 
vyslané na Slovensko (posledných dvadsať rokov u nás v Ladcoch 
konštantne nejakí Francúzi bývali, alebo boli na návšteve). 
Samozrejme, všetko v súlade so zvyklosťou, že čím viac 
schopností a zručností preukážete, tým viac povinností vám 
následne naložia. A mama tých schopností a zručností 
preukázala naozaj veľa.
Mama si francúzsky rytiersky rád nepochybne zaslúži (možno si 
ju pri odchode do dôchodku nejako všimnú aj slovenskí 
predstavitelia a tiež ju ocenia, ktovie). Ale určite by dodala, že 
uznanie sa zaslúži aj obrovské množstvo iných učiteľov a 
učiteliek na Slovensku. A ak by slovenskí politici nevedeli, ako to 
uznanie najlepšie prejaviť, tak nič to nevyjadrí lepšie ako 
zabezpečenie dôstojných platov a dôstojných pracovných 
podmienok.
                                                                            Mgr. Michal Lipták, PhD

Poznámka redakcie:
I v radoch ladeckých mladých ľudí máme niekoľko absolventov 
tejto ťažkej, ale na slovenské pomery výnimočnej strednej školy.
Dvere  majú otvorené do každej , aj najprestížnejšej, vysokej školy v 
Európe. Držme im palce, aby obrovský potenciál ktorý majú, 
znásobený kvalitným vzdelaním, zhodnotili v prospech nás 
všetkých. Dúfajme, že to bude na Slovensku. 



Spravodajca miestnej samosprávy v Ladcoch

Redaktor: Branislav Lipták
Grafická príprava: Matej Lipták

Vychádza vo firme BEEL s.r.o., Púchov
Tlač: ASSA s.r.o., Púchov

Kontakt: 
grafik@beel.sk | 0948 311 908 | 0905 258 685

XXXVI. ročník
december, číslo 6 / 2024

Tréner hodnotí jesennú časť súťaže dospelých

Účasť našich hráčov U15 na turnaji 
najlepších starších žiakov zo ZsFZ 
v Leviciach

� s r� do cv oa �l .H

Šport

Prvá polovica stolnotenisových súťaží je odohraná. Obe družstvá nás reprezentujú so cťou. Piatoligové „áčko“ prečká prestávku na štvrtom mieste a šiestoligové 
„béčko“ na piatom. Zápasy odvetnej časti začínajú 10.1.2025 a budú sa hrať do 28.3.2025. Aktuálne výsledky sa dajú nájsť na stránkach www.stolnytenis.info                                                                                                          
Mgr. Miroslav Sňahničan

Stolní tenisti zimujú v hornej polovici tabuľky
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Jesennú časť by som zhodnotil ako sklamanie. V klube máme väčšie očakávania. Po úvodných kolách bola 
spokojnosť no potom prišiel zápas v Brodskom, ktorý nám vôbec nevyšiel, a od tohto zápasu sme sa nevedeli 
dostať do pohody. Do každého zápasu sme išli s tým, že musíme bodovať a to nám zväzovalo nohy, a 

neprichádzali výsledky, aké sme očakávali. Mrzia zápasy najmä doma, ktoré sme mali dobre rozohrané, ale aj tak sme v nich len 
brali nanajvýš  bod. Teší ma výhra  v Brvništi, kde sme po dlhšom čase brali tri body z ihriska súpera. Pozitívum by som našiel aj v 
tom, že okrem 2 zápasoch sme boli vždy vyrovnaným súperom a aj lepším, len škoda, že sme to nedotiahli do podoby víťazstva. 
A toto je ten bod, kde by sme chceli popracovať v zimnej časti, aby sme zápasy, ktoré máme dobre rozbehnuté, dotiahli do 
víťazného konca. Za jesennú časť by som sa chcel poďakovať celému realizačnému tímu, najmä klubu, ktorý nám vytvára veľmi 
dobré podmienky na 5. ligu a v neposlednom rade aj našim fanúšikom, ktorí nás povzbudzovali aj za nepriaznivých výsledkoch. 
v jarnej časti sa im budeme snažiť odvďačiť za ich ochotu, ktorú nám dokazujú v každých zápasoch. A keďže tu máme vianočné 
sviatky, chcel by som popriať všetkým obyvateľom Ladiec, fanúšikom futbalu, celému klubu a hráčom príjemné sviatky strávené 
v pokoji a kruhu svojej rodiny a všetko len to najlepšie v novom roku 2025.                                                                       Jozef Jakuš ml.

Halová sezóna najväčšieho regionálneho zväzu 
pokračovala v nedeľu 8. decembra v Leviciach. Výbery 
starších žiakov dvanástich oblastných futbalových 
zväzov Západoslovenského futbalového zväzu 
súperi l i  o pohár predsedu ZsFZ.  Vo výbere 
Oblastného futbalového zväzu Považská Bystrica boli 
z celkového počtu 8 hráčov 3 z našej telovýchovnej 
jednoty a to brankár Adam Belobrad a hráči Jakub a 
Lukáš Čemešovci. Výber ObFZ PB odohral v B skupine 
5 zápasov. V 3 prehrali s Prievidzou 2 - 6, s Trenčínom  1 
- 5 a s Trnavou 1 - 8 a 2x zvíťazili s Topolčanmi 6 - 3 a s 
Komárnom 7 - 1. V B skupine obsadil vyber ObFZ PB so 
6 bodmi a skóre 17 - 23 4. miesto za Prievidzou, ktorá 
mala tiež 6 bodov, ale lepšie skóre. Jakub Čemeš 
prispel 2 gólmi. V súboji o konečné 7 miesto podľahli 
Dunajskej Strede 4 - 0.

Poďakovanie
Na záver roka Výbor TJ touto cestou ďakuje obecnému 
zastupiteľstvu, vedeniu Považskej cementárne Ladce a.s., 
spoločnostiam PK Metrostav, Spark-ex, Termostav, Martinovi 
Adamcovi, Lukášovi Orihelovi a všetkým ďalším sponzorom aj 
darcom 2% z dani za podporu športu a najmä futbalu v našej 
obci. Trénerom, hráčom, funkcionárom a usporiadateľom za ich 
čas, ktorý obetujú pre futbal. Poďakovanie patrí aj našim verným 
fanúšikom, ktorí nás podporujú. 
Všetkým sponzorom, hráčom a fanúšikom želáme v roku 2025 
pevné zdravie a veľa úspechov.

Spoločný Mikulášsky tréning si deti veľmi užili,  bol plný smiechu a 
radosti. A keďže Mikuláš vždy so sebou prináša aj sladkú odmenu,  
nebolo tomu ani na tomto tréningu inak.
Pre všetky deti boli pripravené balíčky.
ĎAKUJEME Mikulášovi a samozrejme aj sponzorom a 
trénerom :-)

Mikulášsky tréning U9 a U11 


	Stránka 1
	Stránka 2
	Stránka 3
	Stránka 4
	Stránka 5
	Stránka 6
	Stránka 7
	Stránka 8
	Stránka 9
	Stránka 10
	Stránka 11
	Stránka 12
	Stránka 13
	Stránka 14
	Stránka 15
	Stránka 16

